

A DONOR BILL OF RIGHTS

DEVELOPED BY:



Association of Fundraising Professionals (AFP)



Association for Healthcare Philanthropy (AHP)



Council for Advancement and Support of Education (CASE)



Giving Institute: Leading Consultants to Non-Profits

PHILANTHROPY is based on voluntary action for the common good. It is a tradition of giving and sharing that is primary to the quality of life. To assure that philanthropy merits the respect and trust of the general public, and that donors and prospective donors can have full confidence in the not-for-profit organizations and causes they are asked to support, we declare that all donors have these rights:

I

To be informed of the organization's mission, of the way the organization intends to use donated resources, and of its capacity to use donations effectively for their intended purposes.

II

To be informed of the identity of those serving on the organization's governing board, and to expect the board to exercise prudent judgment in its stewardship responsibilities.

III

To have access to the organization's most recent financial statements.

IV

To be assured their gifts will be used for the purposes for which they were given.

V

To receive appropriate acknowledgement and recognition.

VI

To be assured that information about their donations is handled with respect and with confidentiality to the extent provided by law.

VII

To expect that all relationships with individuals representing organizations of interest to the donor will be professional in nature.

VIII

To be informed whether those seeking donations are volunteers, employees of the organization or hired solicitors.

IX

To have the opportunity for their names to be deleted from mailing lists that an organization may intend to share.

X

To feel free to ask questions when making a donation and to receive prompt, truthful and forthright answers.

CHARTRE DES DROITS DU DONATEUR

ÉLABORÉE PAR :



Association des professionnels
en philanthropie (AFP)



Association for Healthcare
Philanthropy (AHP)



Council for Advancement and
Support of Education (CASE)



Giving Institute: Leading
Consultants to Non-Profits

La **PHILANTHROPIE** se manifeste par l'accomplissement d'actes désintéressés pour le bien d'autrui. Elle inspire une tradition de don et de partage qui est essentielle à la qualité de la vie. Afin d'assurer que la philanthropie se mérite et conserve le respect et la confiance du public et que les donateurs actuels et futurs puissent avoir une confiance totale dans les organismes sans but lucratif et les causes qu'on leur demande de soutenir, nous déclarons que tout donateur a les droits suivants :

I

Être informé de la mission de l'organisme, de la façon dont elle entend utiliser les dons qui lui sont faits et de sa capacité de les utiliser effectivement pour les raisons pour lesquelles ils sont sollicités.

II

Être informé de l'identité des membres du conseil de direction de l'organisme et attendre de ce dernier qu'il fasse preuve de jugement et de prudence dans l'exercice de ses responsabilités.

III

Avoir accès aux derniers états financiers de l'organisme.

IV

Avoir l'assurance que ses dons seront utilisés dans le but dans lequel ils sont faits.

V

Recevoir les remerciements et la reconnaissance appropriés.

VI

Avoir l'assurance que l'information concernant ses dons sera traitée avec le respect et la confidentialité prévus par la loi.

VII

S'attendre à ce que toutes les relations avec les personnes représentant les organismes auxquels il s'intéresse soient professionnelles.

VIII

Savoir si ceux qui le sollicitent sont des bénévoles, des employés de l'organisme ou des solliciteurs sous contrat.

IX

Avoir la possibilité de faire retirer son nom des listes d'envoi qu'un organisme peut vouloir communiquer à d'autres.

X

Se sentir libre de poser des questions quand il fait un don et recevoir promptement des réponses véridiques et franches.